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ROMÂNIA 

JUDEŢUL BOTOŞANI 

COMUNA LEORDA 

CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI LEORDA 

 

 

 

PROCES-VERBAL 

încheiat astăzi 31.03.2022, în şedinţa ordinară a consiliului local Leorda 

convocată prin Dispoziţia nr. 38 din 23.03.2022 
 

Ședinţa este deschisă de dl. primar Ștefan Dulgheru. La şedinţă participă un număr de 11 

consilieri din 11 convocaţi prin dispoziția  nr. 38/23.03.2022. Materialele înscrise pe ordinea de 

zi au fost comunicate consilierilor locali pe suport hârtie și WatsApp.  

 

Ordinea de zi și proiectele de hotărâre sunt supuse la vot deschis.  

 

Domnul primar prezintă proiectul ordinii de zi, după cum urmează: 

 

Aprobare proces-verbal ședința extraordinară-de îndată din 16.03.2022  

Aprobare proces-verbal şedinţa extraordinară-de îndată din 28.02.2022 

Aprobare burse semestru II an şcolar 2021-2022 

Aprobare Extindere reţele de iluminat public stradal în comuna Leorda 

Aprobare Elaborare şi actualizare PUG şi Regulament aferent. 

Aprobare demersuri obiectiv Demolare şi construire sediu primărie 

Aprobare dare în folosinţă gratuită cimitire din com. Leorda către parohii 

Desemnare membri comisie evaluare secretar general 

 

 

Se supune la vot ordinea de zi propusă de dl. primar. Se aprobă cu un număr de 11 voturi 

pentru.  

Domnul primar predă cuvântul președintelui de ședință. 

 

Președintele de ședință prezintă punctul 1 al ordinii de zi: 

 

1. Aprobare proces-verbal ședința extraordinară-de îndată din 16.03.222 

 

Dl. Grădinaru - am observat că dl. secretar general, aşa cum am spus şi în şedinţa 

trecută, se străduieşte să puncteze în procesele verbale ceea ce spun eu. Nu ştiu ceilalţi 

consilieri, dar eu nu am obiecţiuni la aceste procese verbale ce urmează a fi supuse 

aprobării. 

  

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

Se trece la punctul 2 al ordinii de zi. 



2 

 

2. Aprobare proces-verbal ședința extraordinară-de îndată din 28.02.222 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

Se trece la punctul 3 al ordinii de zi. 

 

3. Aprobare burse semestru II an şcolar 2021-2022 

 

Dl. primar- prezintă proiectul de hotărâre. A fost înaintat către toate comisiile și a primit 

avize favorabile. Prezintă valorile burselor stabilite de către legiuitor. 

Dl. Angheluşi - bursele se acordă de către legiuitor. 

Dl. Grădinaru- este un lucru bun. Nu este meritul nostru, nici a primarului şi nici a 

consilierilor locali. Meritul este al guvernului. Dă citire din Hotărârea nr. 1094 din 06.10.2021. 

Ca să fie meritul nostru pe deplin, m-am gândit că şi elevii suportă economic această criză 

existentă şi de aceea propun să se mărească cu 100 de lei fiecare bursă. 

 Dl. primar- văd că populismul şi campania electorală nu a dispărut din Leorda. Bugetul 

local este făcut după bugetul de stat. Pentru a putea da suplimentar, ar însemna să luăm de la 

salarii sau din funcţionare. Din secţiunea de dezvoltare nu putem lua bani. Este o părere greşită. 

Dl. Grădinaru- vă rog să mă lăsaţi să dau răspuns dlui. primar. Dl. primar spune că nu sunt 

bani pentru acea mărire. Dacă vă reparaţi remorca dumneavoastră în garajul primăriei din banii 

dumneavoastă, erau bani pentru majorare. 

Dl. Maloș- propune la vot amendamentul dlui. Grădinaru cu privire la majorarea 

cuatumului burselor cu 100 de lei. 

Se votează: 3 pentru şi 8 abţineri - ca urmare este respins amendamentul. 

Dl. Grădinaru - consilierii PNL ţin la elevii din comunitate. 

Dl. Maloş - ţinem foarte mult, să ştiţi. 

Dl. Grădinaru - se vede. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot proiectul în forma iniţială. 

Se aprobă cu un număr de 9 voturi pentru, 1 vot împotrivă şi 1 abţinere. 

Se trece la punctul 4 al ordinii de zi. 

 

 

Se trece la punctul 3 al ordinii de zi. 

 

4. Aprobare Extindere reţele de iluminat public stradal în comuna Leorda 

 

Dl. primar- prezintă proiectul. A fost înaintat comisiilor de specialitate din cadrul CL. Ca urmare a 

discuţiilor cu o firmă care s-a arătat interesată, am mers pe teren şi am calculat necesarul de stâlpi. 

Este vorba de 9 stâlpi SA4 şi 3 stâlpi SA10. Înseamnă 12 stîlpi, 12 lămpi, cabluri şi tot ce mai este 

necesar. Valoarea estimativă este cea din devizul estimativ. Am considerat că este normal să vin în 

faţa Consiliului Local pentru a aproba începerea demersurilor pentru realizarea investiţiei. 

  



3 

 

Dl. Angheluşi - în şedinţa trecută era criticat dl. primar că s-a oprit cu reţeaua şi nu a mai 

continuat. Acum a revnit şi este de apreciat.  

Dl. Grădinaru- legat de acest proiect, dle. secretar, am depus în cursul zilei de ieri o petiţie 

şi vă reamintesc că trebuia să o citiţi, acum la acest proiect. Nu zic că nu sunt de acord, dar în 

proiectul prezentat nu se regăsesc etapele aşa cum sunt stabilite in HG 907/2016. Lipseşte nota 

conceptuală dle. primar. Prezintă dl. consilier din HG 907/2016.  

Dl. Angheluşi - nu prelucrăm legile aici! 

Dl. Grădinaru - nu se regăsesc datele citite din HG în raportul de la proiectul de hotărâre. 

 Dl. primar- discutăm întradevăr de construcţii dar este vorba de câţiva stâlpi şi 

prelungirea unei instalaţii deja existente, pentru ca toţi cetăţenii să beneficieze de iluminat. 

Dl. Grădinaru - vă rog să citiţi referatul de aprobare şi să îmi arătaţi unde scrie câţi stâlpi, 

cât fir şi lămpi tebuiesc? Nu este trecut nicăieri. 

Dl. primar - v-am prezentat verbal. O să se regăsească în proiectul obiectivului. Acest 

proiect de hotărîre a fost pus pentru aprobarea începerii implementării. Este un deviz estimativ 

doar. Ulterior se v-a proceda la întocmirea documentaţiei şi v-a fi prezentată consiliului local 

neapărat. 

Urmează o serie de replici între dl. Grădinaru şi dl. primar. 

Dl. Grădinaru - vă rog să retrageţi acest proiect. 

Dl. primar - am venit în faţa consilierilor cu acest deviz estimativ pentru a vedea consiliul 

local la cât ne aşteptăm să coste. Dacă sunt de acord sau nu, vor hotărâ aceştia. 

Dl. Angheluşi - şedinţele de consiliu nu sunt pentru a discuta şi analiza legi! Prin vot se 

exprimă părerea consilierilor, nu prin dezbateri nesfârşite. Se votează da sau nu, simplu. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 8 voturi pentru, 2 împotrivă şi 1 abţinere. 

Se trece la punctul 5 al ordinii de zi. 

 

5. Aprobare Elaborare şi actualizare PUG şi Regulament aferent 

 

Dl. primar- a fost înaintat comisiilor. Funcţionăm pe un PUG vechi, din 1999, prelungit. S-a mai 

încercat elaborarea unui PUG, a fost plăti, contestat şi nu s-a făcut până la urmă. Ne dorim să 

demarăm anul acesta şi să şi finalizăm. 

Dl. Angheluşi - la vremea aceea încă eram în CL. A fost o vâlvătaie să facem dar ne-au înşelat, au 

luat banii şi nu s-a mai făcut. Au fost cheltuiţi bani destul de mulţi. Ni s-a promis că ni se vor 

returna banii plătiţi, dar...nu s-a realizat.  

 

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

Se trece la punctul 6 al ordinii de zi. 

 

 

6. Aprobare demersuri obiectiv Demolare şi construire sediu primărie 
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 Dl. primar - proiect înaintat la comisii. Sediul este vechi şi este necesar şi ne dorim să 

facem un sediu nou. Au mai fost încercări, dar nu s-a realizat nimic. Ne dorim anul acesta să 

demarăm şi până în 2024 să ajungem la final. 

 Dl. Angheluşi - dacă îl demolăm, vă rog să îmi daţi voie să ies ultimul din el. Însă în raport 

a fost făcută mai veche. În acest sediu s-a intrat în anul 1951.  

 Dl. Grădinaru - sediul este vechi, alte primării au ridicat clădiri noi. Însă era mai bine dacă 

se finaliza mai întâi căminul cultural şi să avem unde să ne mutăm. Începem în două locuri şi 

sperăm să se realizeze.  

 

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

Se trece la punctul 7 al ordinii de zi. 

 

 

7.  Aprobare dare în folosinţă gratuită cimitire din com. Leorda către parohii 

 Dl. primar - a fost înaintat către comisii. S-a discutat şi cu preoţii din parohiile din comuna 

Leorda şi cu celelalte culte. A fost supus şi aprobării publice. A fost şi o campanie de denigrare pe 

facebook, cum că primăria nu îşi face treaba. Suntem printre puţinele primării care se pot lăuda cu 

cimitirele din comună. Cel care dă sfeşnicul şi crucea, poate să arate chiar şi unde se pot face 

gropile, să fie în ordine. Trebuie să-l dăm celor îndreptăţiti. Şi în 2013 a mai fost iniţiat un astfel 

de proiect. Nu a fost campanie electorală din partea primarului. 

 Dl. Angheluşi -  cimitirele au fost ale comunităţii dintotdeauna. Din păcate au apărut nişte 

divergenţe în ultimii ani. Se pun pe morminte acum candele, care generează resturi şi nu se culeg 

de cei care le pun pentru a fi depuse la gunoi. La fel se procedează şi cu coroanele, se uită pe 

morminte. Nu putem limita aceste obiceiuri, dar putem noi şi prin preoţii parohi să facem o 

campanie de conştientizare cu privire la adunarea resturilor la coş. Ulterior, primăria le poate 

ridica de la locul de colectare. S-a conturat ideea ca biserica să găsească nişte oameni care să aibă 

grijă de cimitir, de activităţile curente şi să fie plătiţi. 

 Dl. Grădinaru - are dreptate dl. primar, au fost discuţii şi în trecut. Sunt în totalitate de 

acord să se de-a către parohii, dar cu respectarea legislaţiei în vigoare. Am solicitat  ieri, în acea 

petiţie depusă să se retragă acest proiect deoarece este greşit. Nu se respectă prevederile art. 108 

din OUG 57/2019 şi art. 6 din Legea 102/2014. Primăria trebuie să facă mai întâi un Regulament 

şi apoi să-l de-a în folosinţă acel cimitir. 

 Dl. primar - nu primarul dispune darea în folosinţă. Consiliul local hotărăşte. Eu doar am 

venit cu acest proiect, pentru darea în folosinţă gratuită, nu cu bani. Acesta hotărăşte. 

 Dl. Grădinaru - nu v-am acuzat de ceva nedrept. Vreau respectarea prevederilor legale. Nu 

se dă în folosinţă gratuită. Nu este microbuzul şcolar. În cimitir se îngroapă morţii. Dă citire din 

art. 6 din Legea nr. 102/2014. 

 Dl. Angheluşi - iarăşi prelucrăm legi. 

 Dl. secretar - acum se hotărăşte doar predarea. Regulamentul poate fi elaborat oricând, nu 

este o condiţie obligatorie pentru a putea fi dat în folosinţă. 
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 Dl. Angheluşi -  este un prim pas. Actele se vor perfecta ulterior, acolo se vor stabili exact 

obligaţiilor, clauze şi alte îndatoriri. Se vor stabili de comun acord cu primăria şi parohiile. Dacă 

v-a fi anulată de prefectură, asta este.  

 Dl. Maloş - cimitirele sunt o carte de vizită. Curăţenia este făcută. Rugăm cetăţenii să puna 

resturile la locul lor: candelele separat şi resturi vegetale separat. 

 Dl. Urigiuc - doresc să spun căteva cuvinte, referitor la cimitire. În fiecare an biserica 

ortodoxă română are câte o tematică de interes general. Anul trecut a fost Valoarea spirituală şi 

culturală a cimitirelor. Au fost mormane mari de gunoi care au trebuit îndepărtate. 

 Dl. primar - vă rog să retractaţi. Nu a fost gunoi. Nu sunt nici resturi menajere. Să facem 

diferenţa dintre gunoi menajer şi resturi vegetale. 

 Dl. Urigiuc - să ştiţi că în continuare vor fi gunoaie după gard. Chiar am consemnat pe 

cineva care punea gunoie lângă gard. Cimitirul trebuie pregătit pentru predare: marcaje, tras apă, 

etc. 

 Dl. Grădinaru - cum de dl. Maloş şi-a dat seama că sunt carte de vizită taman acum? Până 

acum au fost mormane de gunoaie. Legea cimitirelor trebui respectată: alei, intabulare, 

sistematizare. 

 Urmează o serie de discuţii.... 

 Dl. Grădinaru - proiectul este greşit. O să-l contest. 

 

  

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 8 voturi pentru, 2 împotrivă şi 1 abţinere. 

Se trece la punctul 8 al ordinii de zi. 

 

  

 

8.  Desemnare membri comisie evaluare secretar general 

 

Dl. Maloş - propune pe dl. Angheluşi 

Dl. Hamburdă - propune pe dl. Maloş 

Se supune la vot. 

Dl. Maloş - 11 voturi pentru 

Dl. Angheluşi - 11 voturi pentru 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se trece la punctul 9  al ordinii de zi. 

 

9. Diverse 

 

 Dl. Grădinaru - doresc să întreb pe dl. primar două probleme. Una este puntea de la dna. 

Lucica Haras, din dreapta. Cea care tranversează acel pârâu. Trebuie obligatoriu refăcută. 

Dl. primar - acea punte nu este în administrarea UAT Leorda. Nu putem interveni acolo. 

Dl. Grădinaru - dar puntea de la Aurel Ivan, este în domeniul public?  
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Dl. primar - acolo a fost pod. Dl. Angheluşi poate confirma. Neavând posibilitatea de a 

construi un pod s-a construit acea punte de acces. 

Dl. Angheluşi - acolo a fost pod întradevăr. 

Dl. Grădinaru - nu minţiţi dle. primar. Este sau nu în domeniul public? 

Dl. primar - nu este. Dar acea punte a fost făcută de cetăţenii din comună. Primăria s-a 

implicat şi a ajutat la construirea ei, dar ei au adus şinele de cale ferată şi restul. Primăria doar a 

ajutat la îndreptarea terenului şi alte lucrări mici. 

Dl.. Grădinaru - mă întreabă cetăţenii din comună despre păduricea de salcâmi de la 

Leorda 1.  

Dl. Angheluşi - pe mine nu mă întreabă nimeni. 

Dl. primar - nu vă întreabă nimeni. 

Dl. Grădinaru - pe unde se face accesul la lizieră, dacă este arat de către dumneavoastră? 

Dl. primar - mergeţi la lizieră, nu este interzis. 

Urmează o serie de discuţii între dl. primar şi dl. Grădinaru. 

 

Ordinea de zi fiind epuizată, președintele de ședință declară închise lucrările. 

 

 

 

 

PREȘEDINTE DE ȘEDINȚĂ,                          SECRETAR GENERAL,  

MALOȘ VALERIAN                        LUNGU CORNEL 


